
Algemene beschouwingen begroting 2023. 

Voorzitter laat ik mijn betoog beginnen met ‘Durf te Dromen”, vanuit dromen 

worden visies en wensen concreet, ook kan je vanuit dromen een verre horizon 

creëren waar je uiteindelijk uit wil komen en daar je blik op gericht houden  om 

te bereiken wat je wil bereiken. 

Als voorbeeld neem ik het Groenbeleid, denk je aan Renkum, dan denk je aan 

groen. Dé belangrijkste reden dat mensen graag in onze mooie gemeente 

willen wonen én de belangrijkste reden dat mensen onze gemeente zo graag 

bezoeken. Tevens is wetenschappelijk aangetoond dat groen daadwerkelijk 

gelukkig maakt en stress verlagend werkt. Ál het groen, dus ook onze tuinen en 

plantsoenen in de dorpen. Waarom niet durven dromen over het maximaal 

bevorderen van onze biodiversiteit mits dit zou leidend moeten zijn in ons 

beheer van het openbaar groen. Dit alles natuurlijk met in achtneming van de 

door ons gestelde kaders en de uitvoerbaarheid door de organisatie Op groen 

is de laatste jaren teveel bezuinigd, laten we niet alleen de basis op orde 

brengen maar kijken naar de horizon en nu investeren in ons groen, dit zal 

initieel duurder zijn, maar uiteindelijk geld besparen.  Laten we deze horizon 

vasthouden en als de mogelijkheid en de capaciteit toereikend zijn, hier op 

inzetten. Het biedt ons de mogelijkheid om onze groene ruimte zodanig in te 

richten dat deze beter bestand is tegen extreme hitte en droogte, alsmede 

tegen hoosbuien die veel waterschade veroorzaken. Laten we ook onze 

inwoners hierin betrekken door te vragen waar zij over dromen als het om ons 

groene kapitaal gaat, en hun ideeën en acties meenemen in het maken van 

toekomstbestendig en groen beleid. 

Sowieso is GroenLinks van mening dat we inwoners nog meer en beter moeten 

betrekken bij belangrijke onderwerpen, zij worden al meegenomen door o.a. 

ons inwonerspanel ‘Renkum Spreekt” en door de spreekuren die het College op 

locatie houdt en waar wij heel blij mee zijn. Maar kijk verder dan dat, 

inwonersparticipatie geeft waardevolle input over het behoud van onze 

voorzieningen en tips voor de toekomst van onze dorpen voor de volgende  

generaties. En inwoners dóen ook heel veel. Als we meer samen optrekken 

worden inwoners nog meer gehoord en gezien,  iets dat vaak gemist wordt in 

de politiek. Verbinden met anderen is uitbreiden van kennis, elkaar aanvullen 

en naar elkaar luisteren en elkaar serieus nemen. Uitgaan van vertrouwen.  

Dit geldt ook voor onszelf als raad, verbinding zoeken met elkaar, de verschillen 

benoemen en hoe je daarin tot een consensus kunt komen waarin iedereen 



zich gehoord en gezien voelt. GroenLinks mist soms de verbondenheid en het 

vertrouwen in elkaar en in het College, wij zitten hier allemaal om onze 

gemeente en haar inwoners zo goed mogelijk kunnen besturen en faciliteren. 

Laten we dat doen vanuit het vertrouwen in de beste bedoelingen van de 

ander en een veilig klimaat waarin mensen zich uit durven spreken en in 

gesprek blijven met elkaar. Dat geeft ons werk als volksvertegenwoordiger een 

extra intrinsieke motivatie en de energie en gedrevenheid die zo nodig is om  

het beste uit onszelf te halen voor onze gemeente in al zijn facetten. 

 

Er liggen nog een aantal flinke opdrachten voor ons, waaronder betaalbare 

woningbouw. Wonen is een recht, iedereen verdient een fatsoenlijk dak boven 

zijn hoofd. In het collegeperspectief staat dat we 75% betaalbaar willen 

bouwen met een mix van sociale huur en middenhuur en betaalbare koop. Dit 

mooie streven is tot nu toe bij niet één lopend traject gehaald. Terwijl de 

wachttijd voor een sociale huurwoning oploopt tot ruim 20 jaar en de 

doorstroming stagneert. Dat het lastig is snappen wij ook, maar we moeten 

echt aan de slag,  voor starters zijn er in onze vergrijzende gemeente nauwelijks 

mogelijkheden en ook de doorstroom van ouderen naar een levensbestendige 

woning zit muurvast.  

 

Ook een permante plek creëren voor onze culturele instellingen vinden wij 

belangrijk, cultuur verbindt en bevordert de sociale cohesie en geeft plezier en 

verrijking. De cultuurvisie heeft een goede lijn ingezet, maar nu moeten we 

doorzetten:  Blijven investeren in gesprekken met en ideeën van inwoners 

waarin we mogelijkheden kunnen zoeken om samen de kosten  te kunnen 

dragen, niet alleen voor een permanente huisvesting, maar ook voor educatie, 

en voor structureel budget om kunst en cultuur te laten groeien en floreren. 

Hoe kunnen we dit samen realiseren?  

 

Als laatste voorzitter, maakt GroenLinks zich ernstig zorgen over de toekomst 

van onze Renkumse beekdalen, laten we er voor waken om telkens weer kleine 

stukjes recreatie, bebouwing en inmenging van mensen toe te laten die de 

natuur en de kwetsbare flora en fauna die daar leven verstoren  Elke verstoring 

is er één teveel. Het zou mooi zijn om te gaan onderzoeken hoe we dit 

kwetsbare gebied als gemeente beter kunnen verankeren in ruimtelijke 

regelgeving. 

 



Ik eindig waar ik mee begon, “Durf te Dromen’ hoe ziet ons ideale Renkum er 

uit? Wij willen allemaal eigenlijk hetzelfde, de beste gemeente zijn voor onze 

inwoners waarin iedereen mee kan doen en waar iedereen kan genieten van al 

het moois dat Renkum biedt. Al dat moois moeten we koesteren, beschermen 

en waar nodig versterken, niet alleen voor nu, maar ook voor de toekomstige 

generaties. Laten we allemaal kijken naar die stip op de horizon, zonder daarin 

de kaders die we onszelf gesteld hebben uit het oog te verliezen en op deze 

manier uitkomen bij het hoogst haalbare resultaat. 

 


